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„Každému člověku je jeho věk školou.“ (J. A. Komenský) 
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Cvičení v přírodě a exkurze ZEMA Markvartice  

Ve čtvrtek 23. 6. 2023 se třídy 4. A a 4. B vydaly 

na každoroční cvičení v přírodě. Tentokrát jsme 

se vypravili do Markvartic, na exkurzi do zeměděl-

ského družstva ZEMA Markvartice a.s. V Markvarti-

cích nás přivítal velmi přátelský a milý ředitel druž-

stva Ing. Oldřich Lachman spolu s manželkou Ing. 

Šárkou Lachmanovou a dalšími zaměstnanci. Pro děti 

si připravili soutěž v poznávání zemědělských plodin. Děti měly za úkol rozpoznat např. pše-

nici, ječmen, žito, oves, kukuřici atd. Za odměnu získaly děti několik sladkostí. Poté jsme se 

přesunuli do kravína a teletníku. Pan Lachman nás pro-

vedl celým areálem a dětem trpělivě odpovídal na zví-

davé dotazy. Žáci si prohloubili znalosti z oblasti pří-

rody. Děkujeme manželům Lachmanovým za vydařené 

dopoledne a pevně doufám, že i příští rok se do Mar-

kvartic podíváme.  

  Mgr. L. Ulrychová 

 
 

 

 

Druháci na cvičení v přírodě  

Krásný sluníčkový den Mariánského léta a cvi-

čení v přírodě, co víc bychom si mohli na začátku 

školního roku přát.   

12. září vyrazili čerství druháci na lovecký zá-

meček Humprecht. V přízemí si se zájmem pro-

hlédli knihovnu, černou kuchyň, zaujala je 

i skříňka na nočníky nebo cestovní záchod. V 16 

metrů vysoké hodovní síni vyzkoušeli svoje hla-

sivky a na ochozu si prohlédli okolí Sobotky 

skoro z ptačí perspektivy. Hodně dětí navštívilo 

lovecký zámeček poprvé. Nezapomněli jsme ani na vydatnou svačinku a potom jsme se přesu-

nuli na exkurzi do sběrného dvora. Třídění odpadu je téma, se kterým se stále setkáváme, a 

bylo vidět, že dětem není cizí. Největší úspěch mělo vážení. Celá třída 2. A vážila i s paní 

učitelkou 720 kg a 2. B 680 kg, ale bylo jich méně nebo méně svačili?!  

Cvičení v přírodě jsme vesele zakončili v parku. Zahráli jsme si hry s míči, švihadly, frisbee, 

utopili jsme míč ve strouze i v kopřivách.   

A aby toho nebylo málo, odpoledne si děti z družiny udělaly sladkou tečku v cukrárně a zchla-

dily se zmrzlinou.  

Mgr. Miroslava Drbohlavová  
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Cvičení v přírodě žáků prvních tříd   

V pátek 15. září se žáci 1. A i 1. B vydali na své první cvičení v přírodě.   

Turistická část vedla nejprve ulicemi Sobotky a pak polní cestou k obci Nepřívěc. Byla dlouhá 

skoro 3 km a děti ji zvládly ve svižném tempu bez jediné zastávky. Cestou se snažily o hbitý 

a ostražitý pohyb v terénu, o překonávání překážek a také o rozpoznání orientačních bodů 

v krajině.    

U nepřívěckého hotelu Ort žáci s chutí posvačili a místní rozlehlé sportoviště využili pro další 

aktivity.  Sportovní hry a soutěže prvňáčky bavily a prověřily jejich tělesnou zdatnost.   

Zpáteční cesta ke škole byla poznamenaná únavou, ale proběhla bez stesků na bolavé nožky 

a děti mohly být pyšné, že zvládly skoro 6 km turistického pochodu.   

Poděkování za dohled nad dětmi a spolupráci patří paní asistentce P. Králové a prak-

tikující studentce K. Drapákové.   

Mgr. Vladimíra Buchalová, 1. A a Mgr. Kamil Šisler, 1. B  

 

  

  

  

 

 

 

 

 

 

U hasičů v Sobotce 

Dětské texty o návštěvě 4.A a 4.B u soboteckých hasičů 15. 9. 2023  

 

Se třídou jsme byli v sobotecké hasičárně. Stačilo ujít pár kroků a byli jsme tam. Když jsme 

přišli, uvítali nás pánové a hned nám řekli, jak to v hasičárně chodí. A hurá do hasičárny! Mohli 

jsme si vyzkoušet helmu. A byl tam táááááák špatný vzduch, nechápu, jak v tom můžou vydr-

žet. Pak nám dali do ruky páčidlo a musím říct, že nebylo tak těžké, jak jsem si myslel.  

Matěj Kopecký, 4. B  

 

Mohli jsme si vyzkoušet helmy, potěžkali jsme si univerzální páčidlo a kleště. Také jsme si 

vlezli do tří hasičských aut, pak jsme také mohli stříkat vodu z hadice.  

Jakub Havránek, Elena Hejnyšová, 4. B  

 

Cestou do hasičárny jsme viděli ježka a v hasičárně jsem viděl mrtvou myš. Mohli jsme si 

vyzkoušet hasičské helmy a kyslíkovou bombu. Viděli jsme interiér aut. Největší hasičské 

auto mělo 9 000 l vody. Helmy jsou těžké, kyslíková bomba je hodně těžká. Mohli jsme stříkat 

z hadice.  

Šimon Míč, Matěj Saska, 4. B 
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Byli jsme v sobotecké hasičárně a tam jsme viděli spoustu zajímavých věcí. Byla tam hasičská 

auta a dýchací přístroje a přilby. Prohlíželi jsme si všechna auta a potom jsme si do nich 

mohli vlézt. Když jsme tam byli, tak zapnuli i sirény. Pak vlezli do auta a jeli k Humprechtu  

a my jsme běželi za nimi. Mohli jsme si zkusit stříkat. A ještě před tím nám ukázali hasičárnu 

a vybrali dvě děti ze 4. A a jedno z nich položili na nosítko a na krk mu dali záchranářský 

nákrčník.  

Alžběta Macounová, Silvie Karbanová, 4. B  
 

V 11 hodin po třetí vyučovací hodině jsme šli do sobotecké hasičárny. Šli a šli, až jsme tam 

došli. Nejprve nás přivítali hasiči a povídali nám o helmách a dávali nám potěžkat jejich hasič-

ské páčidlo, bylo velmi těžké. Pak jsme šli ven a tam nám povídali o autech, o značkách aut 

a v jakém roce auto dostali. A ukázali nám vše, mohli jsme si vlézt do aut. Pak jsme si šli na 

louku zastříkat. Fronta na stříkání byla dlouhá. Nakonec jsme šli do školy. Jinak kolo hasič-

ského auta bylo větší než Emma.  

 

Emma Horáková, Zuzana Čechová, 4. B  

 

Cvičení v přírodě pátých tříd 

Jako každý rok se žáci 5. A a 5. B vypravili na 

cvičení v přírodě. Tentokrát jsme zavítali na 

Staňkovu Lhotu do Agrochovu a také do Za-

hrady Sobotka. Celým areálem nás provázela 

jedna ze zaměstnankyň, paní Jana Navráti-

lová, a na zvídavé dotazy nejen žáků, ale i pe-

dagogického doprovodu nám odpovídala i naše 

paní asistentka Žaneta Vavřínková, která zná 

velmi dobře chod celého Agrochovu. Dozvě-

děli jsme se spoustu zajímavých a hlavně uži-

tečných informací z oblasti živočišné i rostlinné výroby. Nahlédli jsme třeba do dojírny a 

porodního kotce. Děti byly nadšené z celé návštěvy, a především z kočky Julči, která nás 

doprovázela po celou dobu exkurze. 

  

Mgr. L. Ulrychová, Mgr. M. Havlíková  
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Cvičení v přírodě 

Dne 13. 9. vyrazily třídy 5. ročníku na cvičení v přírodě. Součástí tohoto dne byl i pěší výlet 

do Agrochovu Sobotka. V Agrochovu nás ihned přivítaly. Měli jsme možnost pohladit si telata, 

ukazovali nám také chov prasat…Také nám řekli, jak náročná je tato práce. Celý den nám 

přálo hezké počasí, díky kterému proběhl celý den bez problémů. Nebyl to náš první výlet 

do Agrochovu, ale vždy se sem rádi vracíme. 

Jáchym Prudič, 5. A 

 

 

Česko-polské setkání 2023 aneb Putování za kapybarou  

V uplynulém školním roce jsme obnovili po nedobrovolné přestávce spolupráci s naší partner-

skou školou v polské Sobótce.  

Naši přátelé s námi v květnu oslavili 130 let naší školní budovy a my jsme jim nyní oplatili 

jejich návštěvu.  

 

Společně jsme u našich přátel strávili prodloužený víkend ve dnech 15. – 17. září 2023 v počtu 

26 dětí a 6 pedagogických pracovníků.  

V pátek jsme měli možnost pobesedovat se zajímavým člověkem, panem Markem Dabrowskim, 

který nám česky poutavě vyprávěl o své účasti na výpravě polské akademie věd, která zkoumá 

život na Antarktidě. Své vyprávění doplnil množstvím fotografií.  
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Pan Marek coby milovník češtiny a účastník 

mnoha Šrámkových Sobotek zanechal na tomto 

odlehlém místě zmínku o obou Sobotkách v po-

době rozcestníku s udáním vzdálenosti do obou 

vzdálených měst. Krásné gesto přátelství!  

Po besedě následovaly společné výtvarné či spor-

tovní aktivity.  

Vydařený pátek byl zakončen již tradiční oblíbe-

nou diskotékou.  

Celou sobotu jsme strávili ve Wroclavi v rozlehlé 

zoologické zahradě, kde je vybudován obrovský 

pavilón – Afrikárium, taková moderní ZOO v kla-

sické ZOO.  

 

Obdivovali jsme tam zejména podmořský svět, 

tučňáky, lachtany…  

Naše děti však neúnavně pátraly po výběhu kapy-

bar, největších hlodavců, a k velké radosti všech 

je nalezly! Foto je toho důkazem.  

Večerní procházka po Sobótce byla za-

končená v místní Biedronce (samoob-

sluze), kde se děti zásobily pitím a dob-

růtkami, aby měly energii na večerní 

sportovní hry ve stolním tenisu 

nebo v míčových hrách.  

 

V neděli dopoledne jsme navštívili místní 

muzeum a skanzen v blízkých Biedkowi-

cích.  

Po celou dobu nám přálo slunečné počasí, 

které podtrhlo pozitivní atmosféru ce-

lého pobytu.  

S vedením školy a zástupkyní města jsme naplánovali v hrubých rysech způsob oslavy naší 

dvacetileté spolupráce, která připadá na květen příštího roku.  

Jsme velice rádi, že tato spolupráce přerostla v trvalé přátelství, které obě školy těší a vzá-

jemně obohacuje.  

Mgr. Jana Knapová  
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Výlet do Sobótky 

Celý náš výlet začal v pátek ráno před naší soboteckou školou, 

kde se sešli všichni účastníci zájezdu. Příjezd autobusu byl 

hektický, jelikož na zastávce stál autobus pro školku, takže 

nakonec nám pan řidič zastavil nad hřištěm. Nalodění proběhlo 

úspěšně, a tak jsme se mohli vydat na cestu. Cesta byla dost 

zdlouhavá, většina pasažérů si povídala, poslouchala hudbu 

ze sluchátek. Když jsme po nějaké chvíli stavěli na náchodské 

Benzině, měli jsme možnost si dojít na záchod a mohli jsme se 

občerstvit. Všichni si šli něco koupit a potom opět zalezli do autobusu. Byli jsme opět 

na cestě, překročili jsme polské hranice a jeli směr Sobótka. Po opravdu dlouhé cestě, kde 

si většina alespoň na minutku dala „šlofíka“, jsme dorazili do naší konečné zastávky. Tam nás 

všichni, místní učitelé a děti, začali vítat. Prvně jsme si šli vybalit do svých tříd, pokojů, 

ale nezdrželi jsme se dlouho, protože jsme zase utíkali na oběd. Polská jídelna si pro nás 

připravila kuře s bramborovou kaší, salátem a s okurkou, všem to moc chutnalo až na pár 

jedinců, kteří si stěžovali na tamější okurky, že prý nejsou dost „křupavé“. Poté jsme šli 

na zajímavou přednášku místního obyvatele, Marka Dabrowského, který strávil rok na dru-

hém konci světa, v domově tučňáků, na Antarktidě. Marek mluvil celkem plynule česky takže 

jsme také rozuměli. Bylo to fascinující, poté jsme si mohli na chvíli odpočinout, někdo pro-

zkoumával školu a někdo odpočíval, načež jsme byli svoláni na další aktivitu. Tentokrát jsme 

měli na výběr mezi sportovními hrami a dílničkami, hrál se fotbal a volejbal, zatímco na díl-

nách se vyráběly výrobky z papíru. Pak jsme zase dostali chvíli volna, následovně někteří dob-

rovolníci si šli koupit různé věci do místní samoobsluhy. Večer začali přicházet polské děti, 

protože se blížila diskotéka. Na parketě se nejdřív nikdo k tanci neměl, ale pak se začaly 

lámat ledy a celkem se to rozjelo, všichni tančili s maximálním nadšením, tančili všichni 

se všemi, kluci s děvčaty, Češi s Poláky, a všichni si to užívali, pouštěli nám převážně polské 

písničky nebo zahraniční. Tančili jsme skoro celý večer, když najednou bylo oznámeno, že je 

konec, takže se všichni začali trousit domů, my do svých pokojů. Všichni museli být úplně bez 

energie po vyčerpávající diskotéce, a tak to všichni hned zalomili. Pátek jsme si užili úplně 

suprově.  

Jan Janatka, 8. B  

Výlet do polské Sobótky  

Když jsme ráno vstali, došli jsme si na snídani a potom jsme se spo-

lečně s dětmi a s učitelkami z Polska vydali do Zoo ve Wrocławi. Když 

jsme do Wrocławi dojeli, dostali jsme se přes vstup a došli jsme 

k akváriu, u kterého jsme se rozdělili do skupinek po pěti dětech, 

které byly vždy s jedním učitelem. Naše skupinka prošla obrovské 

akvárium, kde nás učarovaly všechny možné ryby, tučňáci, a dokonce 

i kapustňáci. Poté jsme se v tamní restauraci najedli, k obědu byl ří-

zek a hranolky. Hromadná fotka vznikla u kapybar a zase jsme šli 

do skupinek, ve kterých jsme strávili další hodinu a půl. Stihli jsme 
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projít další kus zoo, ale stoprocentně jsme ji nestihli projít celou. Poté jsme nastoupili do au-

tobusu a vydali jsme se do obchodního domu, kde jsme strávili asi hodinu a jelo se do školy. 

Ve škole jsme si zašli na večeři, k večeři byly palačinky, rohlíky, pomazánky atd…, prostě 

„švédský stůl“. Kdo chtěl, šel s učiteli do blízké samoobsluhy „Biedronka“, kde jsme si mohli 

něco koupit, pak jsme se všichni společně vraceli zase zpátky do školy. Poté se už jen hrál 

ping-pong a basketbal.  Den jsme si všichni užili a vyčerpaní jsme šli spát.  

Elizabeth Hroňková, 9. A 

 
 

Povolání policista   

 Jako každý rok, i letos absolvují žáci 9. ročníku prezentace 

středních škol a středních odborných učilišť v rámci předmětu 

s názvem Pracovní činnosti. První povolání, kterému jsme měli 

na podzim možnost nakouknout pod pokličku, byl policista.  Zá-

stupci územního odboru Jičín, nprap. Aleš Brendl a nprap. Jiří 

Zikmund, deváťákům zdůraznili, že je potřeba chápat výkon po-

licejní služby jako celoživotní poslání. Vysvětlili jim, za jakých 

podmínek se lze k policii dostat. Samozřejmostí je posouzení fyzické zdatnosti uchazeče 

(člunkový běh, běh na 1000 metrů, celomotorický test a kliky), mnoho žáků však překvapila 

neúspěšnost adeptů při psychologickém vyšetření. Velkým lákadlem pro případné uchazeče 

se ukázala být šestitýdenní dovolená, náborový příspěvek či výsluhové nároky.  

Ještě jednou děkujeme zástupcům policie za návštěvu a těšíme se na další setkání, tentokrát 

při preventivních pořadech.   

 Mgr. Pavla Kozáková 

 

 

Čtení pod hvězdami  

Naše malá škola se letos poprvé zapojila do mezinárodního projektu-

Noci literatury, který připadl na středu 20. září 2023 a jehož cílem 

je zvýšit zájem veřejnosti o současnou evropskou literaturu a její 

myšlenkové a tvůrčí proudy. Zároveň poukazuje na důležitost pře-

kladů z různých jazyků.  

Jako netradiční místo pro čtení jsme vybrali venkovní přírodní 

učebnu, protože jsme čtení spojili s naším letošním celoškolním pro-

jektem „Okno do vesmíru“.  

Kde jinde číst Malého prince od A. de Saint Exyperyho a Stopařova 

průvodce galaxií od D. Adamse než venku pod hvězdami.  

Velké poděkování patří paní knihovnici Magdě Šrůtové z Městské kni-

hovny Fráni Šrámka v Sobotce, která nám řadu knížek s kosmickou 

tematikou doporučila a celý rok s námi bude na školním projektu spolupracovat.  
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A pokud tyto knížky patří do našich oblíbených, bylo radostí naslouchat mimo jiné předčítání 

pana učitele Jana Janatky.  

Čtení úryvků z obou knížek bylo doplněno příjemným a motivujícím zpěvem za doprovodu ky-

tary v podání Radka Štaffa.  

Nejenom děti ocenily před, během i po předčítání výborný malinový čaj a drobné sušenky 

v podobě hvězdiček a měsíčků, které pro hosty upekli naši sedmáci.  

Hodinku vyprávění a čtení jsme zakončili večerním pozorováním hvězd. Protože nám nesku-

tečně přálo počasí, mohli jsme je sledovat prostým okem nebo pomocí hvězdářského daleko-

hledu, který laskavě obsluhoval pro všechny zájemce pan Ing. Jan Jirásek. Děkuji všem, kteří 

se akce zúčastnili, a těším se, že za rok se třeba opět sejdeme a třeba i na jiném místě!  
 

Mgr. Jana Knapová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čtení pod hvězdami aneb "a tak jsem se seznámil s Malým princem" 
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Ve středu 20. září jsem dorazila ve večerních hodinách na akci 

"Čtení pod hvězdami", na které se sešli příznivci literatury. Pří-

jemnou komorní atmosféru dokreslovalo nebe plné hvězd. Byl pří-

jemný teplý večer a všechny účastníky vtáhla do své náruče školní 

venkovní učebna. 

Po svém úvodním slově paní ředitelka přečetla úryvek z Malého 

prince od Antoina de Saint-Exupéryho. Úryvek končil slovy – "a tak 

jsem se seznámil s malým princem". Snad právě tento úryvek mne, 

jako posluchače, přenesl do romantického fantazijního světa. 

„V každé knize se skrývá srdce, které začne bít, když je čtena, protože se mezi ním a srdcem 

čtenáře vytvoří pouto.“ (slova Carstena Henna z díla Knihonoš) 

Měla jsem pocit, že se začínám „odhmotňovat“, že mě přestátá uzemňovat zemská přitažli-

vost a pomalu stoupám do vesmírných dálek k nádherně zářícím hvězdám. 

Jedna myšlenka stíhala druhou, měla jsem v sobě velkou směsici různých pocitů.  Jistotu 

jsem v tom okamžiku měla jednu – literatura, vesmír, hvězdy, to patří k sobě. Tato trojice 

obohacuje náš život, inspiruje, zahaluje tajemstvím. Nevěříte?  

Zkuste se zaposlouchat do čtení nějaké knížky pod hvězdnou oblohou a třeba zažijete po-

dobný pocit jako já. Věřte, že je nádherný a moc bych vám ho přála. 

„Každý člověk nosí v sobě hvězdu, a jenom na něm záleží, bude-li dobrá nebo špatná.“ 

„Svítí snad hvězdy na nebi proto, aby každý našel tu svou?“(Antoine Marie Roger de Saint-

Exupéry) 

 

Čtení pod hvězdami v rámci projektu Noc literatury 

skončilo, všichni jsme se po krátkém pozorování hvězd 

hvězdářským dalekohledem rozešli domů. A já věřím, že 

příjemný večer zanechal stopy ve většině z nás.... 

„Víš, na světě není knihy, která by se líbila každému. A 

kdyby bylo, byla by to špatná kniha. Člověk nemůže vyjít 

úplně s každým, protože každý je jiný. To by nesměl mít 

žádnou osobnost, musel by být bez rohů a hran. Ale 

stejně by ho pak spousta lidí neměla ráda, protože by 

ty rohy a hrany chtěla. Chápeš? Každý člověk potřebuje jiné knihy. To, co někdo z hloubi 

duše miluje, nechává jiného úplně chladným.“ (Carsten Henn: Knihonoš) 

Ilona Jalovecká 
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Případ Edward  

Ve středu 4. 10. 2023 se žáci druhého stupně jeli podívat do mladoboleslavského divadla, 

ve kterém hrálo divadlo z Kladna divadelní inscenaci „Případ Edward“   Divadelní hra byla na-

psána na motivy filmu režiséra Tima Burtona „Střihoruký Edward“ v hlavní roli s Johnnym 

Deppem.  Inscenace trvala 70 minut bez přestávky a musím říct, že byla krásná. Představení 

nebylo ani dlouhé, ale ani krátké, bylo vtipné, ale zároveň bylo vážné.  Velice se mi líbily kos-

týmy i kulisy a celkové zpracování.  Hra byla o mladém Edwardovi, který žil ve staré továrně 

za městem. Jednoho dne ho tam ale našla Peggy, která si ho vzala domů. Když si Edwarda 

přivedla domů, zaujal všechny okolní sousedky. Možná si říkáte, proč je tak zaujal?   Edward 

měl totiž místo rukou nůžky.  A jak to bylo dál? No, na to si musíte zajít sami do boleslavského 

divadla anebo se podívejte na film.  Sama za sebe moc doporučuji.  

 
 

Elizabeth Hroňková, 9. A  

 

 

Recyklace hrou 7.A  

Ahoj, dnes vám povím, jak jsem já a ostatní mí spolužáci zažili ponaučení o recyklaci a třídění. 

Naše třída ji měla ve čtvrtek 5. 10. šestou vyučovací hodinu. Nejdříve nám paní pustila video 

ze známého animovaného seriálu Futurama, který byl o tom, jak lidé v budoucnu posílají od-

padky do vesmíru. Pak proběhlo hlasování o tom, jestli to lidé udělají/udělali. Poté jsme si po-

vídali a rozřazovali, co kam, kde a jak třídit (barvy, místa…). Naposled jsme se koukali, z čeho 

jsou vyrobené věci, počítač, pračka a tužková baterie. Mně se tento projekt líbil, byl zají-

mavý.  

Oliver Roxer, 7. A 

 

 

 

Recyklace hrou  

Dne 5. 10. 2023 se konala na naší škole přednáška pro žáky 3. – 8. ročníku s názvem Recyklace 

hrou. Po dobu 45 minut nás seznámili se správným tříděním odpadu či nepotřebných věcí, co 

vše může odpad obsahovat a co se z něj dá nového vyrobit.  

Program byl vedený zábavnou formou. Nejdříve jsme měli roztřídit věci do odpovídající ba-

revné popelnice a poté ve třech týmech postupně prozkoumat, z čeho se skládá baterie, 

pračka a počítač. Na závěr nám pustili zajímavé video k danému tématu.  

  

Lucie Jechurová, 8. B  
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Pasování na čtenáře ve 2. A  

V pátek 6. října čekalo holky a kluky opravdické pa-

sování na čtenáře. Nestalo se tak po souboji na ko-

ních, ale po celoročním boji s písmenky.  

Každý letošní druhák si nakreslil svůj erb a paní 

knihovnice M. Šrůtová z naší Městské knihovny 

Fráni Šrámka jim z nich vyrobila první průkazky 

a připravila jejich slavnostní předání.  

V knihovně pan starosta Lubor Jenček provedl 

opravdickým mečem pasování každého druháka 

na čtenáře. Stalo se tak, když všichni předvedli 

své čtenářské schopnosti a společně složili čtenář-

ský slib.  

Pro děti to bylo určitě slavnostní, ale také trochu 

odvážné. Pokleknout a nechat si na rameno poklepat mečem, to už něco znamená. Malou od-

měnou byla pro každého také knížka, kterou si určitě ve škole společně přečteme, a hostina 

s výborným dortíkem.  

A já věřím, že každý nový čtenář se občas třeba i s rodiči, sourozenci nebo prarodiči v kni-

hovně zastaví, půjčí si knížku, kterou zvládne přečíst již sám a zapojí se do každoroční čte-

nářské soutěže, která bývá zakončena nocováním v knihovně.  

 Děkujeme, pro děti to byl fajn zážitek!  

 Mgr. Miroslava Drbohlavová a čtenáři ze 2. A  
  
 

   
 
 
 
 
 
 
 

 

Pasování na čtenáře ve 2. B 

Ve středu 4. října se vydali žáci 2. B 

do městské knihovny. Zde na ně čekalo 

hned několik překvapení. Během slav-

nostního PASOVÁNÍ NA ČTENÁŘE je 

nejprve mile přivítala paní knihovnice 

Magdaléna Šrůtová, přečetla dětem 

slavnostní slib čtenáře, po kterém ná-

sledovaly krátké prezentace čtení jed-

notlivých žáků z knihy Povídání o pej-

skovi a kočičce od Josefa Čapka.  

 

Slibuji ve jménu všech krásných knížek pl-

ných pohádek, příběhů a básniček, že se 

budu vždy snažit chovat jako správný čte-

nář. 

Knížky budu opatrovat jako nejvzácnější po-

klady, budu je mít rád, budu se k nim chovat 

opatrně a s úctou. Nebudu do nich psát, 

kreslit ani je ničit. 

Slibuji, že budu hodně číst, protože čtení je 

velká zábava, na kterou si udělám čas. 
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Slavnostního aktu se ujal pan starosta Lubor Jenček, který rytířským mečem pasoval na čte-

náře postupně všech 23 žáků. Od paní knihovnice děti obdržely čtenářskou průkazku v podobě 

vlastnoručně předem nakresleného erbu a knížku na památku. Poté se děti seznámily s le-

tošní knihovnickou soutěží, do které se mohou dle zájmu zapojit. Některé si stihly ještě vy-

půjčit i první knížky z knihovny.  

Velkým překvapením pro všechny byla sladká tečka na konec – výborný dortík!  Všichni si 

na něm pochutnali! 

Moc děkujeme za tuto velmi pěknou akci. Všem dětem přeji, aby měly knížky rády a čtení jim 

přinášelo spoustu radosti, zážitků i ponaučení.   

Mgr. Alena Slavíková  
 

Přírodovědný klokan 2023   

Také v letošním školním roce se 

žáci naší školy zapojili do celo-

státní soutěže Přírodovědný 

klokan, která probíhala ve 

středu 11. října 2023. V katego-

rii Kadet si změřilo své znalosti 

27 žáků z osmých a devátých tříd. Na řešení 24 otá-

zek z biologie, fyziky, zeměpisu, chemie i matema-

tiky měli soutěžící 40 minut a mohli získat maximálně 

120 bodů. V tomto školním roce se stal vítězem na naší škole Hai Nam Vu z VIII. A se ziskem 

68 bodů. Stříbrnou pozici obsadil Vojtěch Maruška z IX. A a těsně za ním se ztrátou jednoho 

bodu se umístil Šimon Mácha z VIII. B.   

Rekordní výsledek 81 bodů „přeborníka přírodních věd“ sobotecké základní školy z roku 2019 

zatím zůstává nepřekonán. Získání většího počtu bodů je tedy výzvou pro další soutěžící 

v příštím ročníku.   

Všem soutěžícím děkujeme za snahu a gratulujeme k pěkným výsledkům.  

Ing. Marcela Pipková, Mgr. Jana Zumrová 
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Exkurze osmého ročníku v Agrochovu Sobotka, a. s.  

V rámci předmětu Svět práce se snažíme 

s žáky osmého ročníku navštěvovat různé pro-

fese a chceme je tak poznat zblízka. Tak jako 

v loňském roce, i letos se nám v Agrochovu vě-

noval zootechnik pan Josef Vitina, který nás 

provedl celým areálem se živočišnou a rostlin-

nou výrobou. Dopodrobna a poutavě popisoval 

každodenní náročnou práci ošetřovatelů zví-

řat, a to především v péči o nejmenší telátka. 

Z celé prohlídky nás nejvíce zaujala návštěva moderní haly se systémem efektivní kruhové 

dojírny, kterou projde za dvě směny až 1 520 krav.   

Za exkurzi moc děkujeme. 
 

Lucie Kliková a žáci osmého ročníku  
  
  
  
  
  
  
  
  
  
 

 

Dějepisně-zeměpisná exkurze do Jičína  

V Jičíně se dochovalo několik významných ži-

dovských památek, které rozhodně stojí 

za návštěvu. Patří mezi ně budova bývalé ži-

dovské školy, židovský hřbitov v nedalekých 

Sedličkách nebo synagoga. Do poslední jme-

nované budovy jsme v říjnu zamířili se sed-

máky. Jedná se totiž o jednu z nejlépe za-

chovaných židovských památek v oblasti Čes-

kého ráje. Synagoga svou funkci plnila 

do roku 1941, po válce sloužila jako skladiště, 

následně jako sušárna léčivých bylin. Dlouho chátrající objekt zachránila rozsáhlá rekon-

strukce, po níž byla v roce 2008 synagoga opět zpřístupněna veřejnosti. My jsme si zde 

povídali s hebraistkou Jindřiškou Kracíkovou o tom, co je židovství, jak to bylo s židovským 

obyvatelstvem v Jičíně apod. Nejslavnější člen jičínské židovské obce Jákob Baševi následně 

dovedl naše kroky do Valdštejnova muzea a mincovny.  Zde jsme se společně věnovali ražbě 

mincí, dokonce jsme si ji mohli sami vyzkoušet„na vlastní svaly“. V expozici jsme se blíže 

seznámili s osudem frýdlantského vévody Albrechta z Valdštejna. I když se z historického 

https://www.jicin.org/zidovsky-hrbitov
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hlediska jedná o postavu značně protichůdnou, nedá se mu upřít zásadní význam pro dějiny 

města Jičína. Byl to právě on, kdo město přestavěl a chtěl z něj udělat důstojnou metropoli 

evropského významu.   
 

  

  

Druhá část programu nás zavedla do jičínské hvězdárny. Zábavnou formou jsme si připomněli 

poznatky týkající se Slunce, které jsme probírali v rámci výuky zeměpisu loňský školní rok. 

Sami jsme si dokázali spočítat, jakou rychlostí se pohybuje naše planeta, potažmo my sami. 

Celý program byl hezky propojen s různými oblastmi fyziky, ať již v případě magnetického 

pólu Země při vzniku polární záře, či při vysvětlování vzniku a šíření světelných paprsků.   

Dobrovolník z obou tříd si mohl na základě dotyku plazmové koule zkusit rozsvítit žárovku. 

Poté jsme zvládli z proužků složit obraz Slunce a vyluštit šifru. Na závěr jsme si všichni 

vyrobili sluneční hodiny, které jsme si ponechali jako užitečnou výukovou pomůcku. Z ná-

vštěvy hvězdárny jsme odcházeli zase o kousek blíže k pochopení pohybů Země. Jediným 

doslova mráčkem na obloze byla skutečnost, že bylo zataženo, takže jsme se nemohli dale-

kohledy dívat na sluneční skvrny či erupce.   

  

 

Mgr. Pavla Kozáková, Mgr. Iva Svobodová  
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Old Timer Rally 

 

V pátek 15. září 2023 se stalo naše město přes poledne hostitelem posádek 14. ročníku Old 

Timer Rally. Nemohli jsme si tuto akci nechat ujít a s dětmi jsme se šli podívat na krásná 

historická auta. To by bylo, kdyby nám některé z nich stálo doma v garáži! Tato rally byla 

součástí mistrovství světa.  

Posádky startovaly už ve čtvrtek v Mladé Boleslavi od muzea. Každý den jely dvě etapy a pl-

nily různé úkoly - třeba vědomostní kvízy, jízdu zručnosti a také úkoly zaměřené na manuální 

zručnost - třeba výměna kola na čas.  
 

 

Soutěž jel i známý český herec Lukáš Langmajer.  

Ve 13:45 h. startovaly posádky z našeho náměstí do další etapy a my děti, jsme je pomáhaly 

panu startérovi odstartovat. Odpočítávali jsme s časomírou. To se nám moc líbilo!  

Bylo to moc pěkné odpoledne.    

Věra Valentová  

 

Výlet do kina  

V rámci festivalu Jičín - město pohádky, všechna oddě-

lení naší družiny vyrazila na výlet. V pondělí 18. září 

2023jsme jeli do jičínského Biografu Český ráj na film 

Mavka - strážkyně lesa.  

Mavka je lesní víla, která se zamiluje do člověka, oby-

čejného kluka Lucase, který ji okouzlil svou hudbou. 

Nově zvolená strážkyně lesa Mavka chrání les proti zlu, 

proti lakotné a zlé Kilině. Ta tvrdí, že je dědičkou staré 

pily a chce zničit les. A jak to vše dopadlo? Neprozra-

díme, běžte se podívat do kina! Dětem se film moc líbil a už se těší na další v období adventu.  
 

Věra Valentová 
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Děti dětem  
  

V rámci projektu DĚTI DĚTEM jsme navštívili před-

školáčky v Mateřské škole v Sobotce. Tentokrát 

jsme nenesli ukázat školní tašku, ale šli jsme s pohád-

kovou knížkou. Četli jsme dětem pohádku z knížky Po-

hádky z pařezové chaloupky. Ten Křemílek a Vocho-

můrka měli ale v chaloupce divné hodiny! Měly jen 

jednu ručičku!  

Děti ze školky odpočívaly na lehátkách a pozorně po-

slouchaly.  

Paní učitelka Jana nás, druháčky, pochválila, jak 

pěkně čteme!!! Tak zase někdy příště s dalším příběhem Křemílka a Vochomůrky.  

Věra Valentová  
 

Vítáme podzim  

To nám ten čas letí! Už měsíc chodíme do školy, do 

družinky. Počasí nám stále přeje. Také toho využí-

váme a celé odpoledne trávíme venku (hrajeme si, 

sportujeme).  

Ve středu 27. září 2023 jsme přivítali podzim tro-

chu netradičně, opékali jsme buřty! Těšili jsme se 

na to celý týden. To byla dobrota!!!  

 Chválím všechny maminky za pečlivou přípravu bo-

xíků, buřtů i s přílohou. MAMINKY, JSTE BÁ-

JEČNÉ!!! A aby to nebylo tatínkům líto, chválím i je za vzornou přípravu dřeva na opékání!!!  

Zbylo ještě napříště.  

Děkujeme.  

Věra Valentová  
 

Exkurze do moštárny v Čálovicích  

V pondělí 16. října 2023 jsme navštívili paní Pažo-

utovou v pálenici v Čálovicích. Ale nešli jsme na 

ochutnávku pálenky, ale podívat se, jak se dá vy-

robit mošt. Jablíčka se rozdrtí, dají se do lisu a 

už ten mošt teče. Naši siláci si zaposilovali, po-

máhali při obsluze lisu. A že jim to šlo!!!  

Ten mošt nám moc chutnal, to byla dobrota.  

Moc děkujeme tatínkovi a dědečkovi od Karbanů 

za dovezená bio jablka a paní Pažoutové za ukázku 

a možnost si lisování moštu vyzkoušet.  

 

Věra Valentová  
 



22 

Divadlo z MŠ Markvartice  

A přijelo za námi divadlo! Ale ne tak ledajaké!!! Byly to 

děti z MŠ z Markvartice a zahrály nám hudební po-

hádku ,,U broučků na paloučku. Vystupovaly v ní myšky 

Monička a Vendulka, vážka, mravenci, pavouk, svět-

lušky, brundibár, cvrček, motýl, moucha a tesařík. 

Velká povodeň strhla myškám chaloupku a zvířátka jim 

pomohla postavit novou. Ještě, že měly tolik kama-

rádů. Pohádka se nám moc líbila a už se těšíme na 

další.  Moc děkujeme malým a šikovným umělcům.  

Věra Valentová  

Voláme podzim do školní družiny  

Podzim je tady. Prší, prší, jen se leje!!! Nemůžeme na procházku, 

tak jsme se zabavili jinak. Vyráběli jsme podzimní strom. To byla 

fuška!!! Obkreslit si svoji ruku, vystřihnout, nalepit, překroutit 

větve!!! A to lepidlo. Bylo všude!!! Lepilo se nám na ruce. Nejvíce 

nás bavily ty barevné lístečky. Co myslíte? Povedly se nám?  

Paní vychovatelka nás moc a moc pochválila a byla i odměna. TĚLO-

CVIČNA!  

Věra Valentová  

 

 

 

 

 

3.B s jezevcem Chrujdou ve vesmíru 

Inspirací pro náš mini projekt byla kniha "Jezevec Chrujda do-

bývá vesmír" od Petra Stančíka, s ilustracemi Lucie Dvořá-

kové.  

Vše začalo přečtením celé knihy. Děti se zaposlouchaly do dob-

rodružství jezevce Chrujdy, který se pomocí svých kamarádů 

vydává do vesmíru. Po přečtení knihy dostaly děti za úkol vy-

tvořit vlastní planetu, na kterou by chtěly Chrujdu poslat. 

Kreslily a popisovaly fantastická místa a tvory na svých planetách.  

Následovala výroba raket pro jezevce Chrujdu. Děti z papíru složily raketu. Každá raketa 

byla originální a plná nápadů dětí. Nakonec se všem povedlo vyslat jezevce do vesmíru. 

Mgr. K. Šourková, 3. B  
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World Marathon Challenge 2023  

Dne 21. září 2023 se 30 dětí naší školy zúčastnilo mezinárodního 

štafetového závodu žákovských družstev World Marathon Chall-

enge 2023. Výtěžek tohoto závodu je věnován na konto Nadace Ro-

tary pro podporu boje proti dětské obrně.   

Štafetový běh se konal na atletickém stadionu v Jičíně. Trasa zá-

vodu měřila 42 195 metrů, kdy úvodní úsek 195 m absolvoval am-

basador školy a 30 dětí pak běželo úsek sedmkrát 200 m.   

I přesto, že náš tým byl složený z podstatně mladších dětí, se nám podařilo celý maraton 

zdárně uběhnout a skončili jsme na sedmém místě z osmi škol. Pro všechny byla tato akce 

velkou zkušeností a velkým zážitkem.   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Mgr. Romana Rejzková  
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Přespolní běh  

Po delší době jsme se vypravily s děvčaty na sportovní soutěž. Zamířily jsme do Nové Paky, 

kde se konalo okresní kolo v přespolním běhu. Jelikož jsme v Nové Pace již dlouho nebyly, tak 

nás velmi mile překvapilo a přivítalo nové autobusové nádraží a jeho okolí.  

 

Soutěž probíhala v blízkosti zimního stadionu, v jehož okolí se závod běhá. Za družstvo mla-

dších žákyň běželo 5 děvčat ze šestých a sedmých tříd – Kateřina Hájková, Viktorie Taká-

čová, Simona Hůlková, Monika Hamplová a Amálie Floriánová.   

 

Trať pro mladší žákyně je dlouhá 1,5 km, všechny ji úspěšně zvládly a skončily na šestém 

místě. Je to pro děvčata dobrá zkušenost a vím, že to není jediná soutěž, kterou tato šikovná 

děvčata absolvovala.  

 

Hned tento pátek vyrážíme do Jičína na Atletický čtyřboj.  

 

Mgr. Jana Zumrová 
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Atletický čtyřboj, okresní kolo – Jičín 13. 10. 2023   

V pátek třináctého jsme se vydali do Jičína na atletickou soutěž družstev. Okresního kola 

se zúčastnily všechny kategorie (mladší žáci a žákyně, starší žáci a žákyně), což výrazně 

ovlivnilo průběh soutěže.  

 

Naše škola vyslala do soutěže mladší žáky v sestavě Jiří Florián, Tadeáš Sál (oba 7. B), Tomáš 

Cee (7. A), Kryštof Pavlíček a Tadeáš Kubín (oba 6. A) a mladší žákyně ve složení Monika 

Hamplová, Jana Klačanská (7. A), Klára Ječná (7. B) a Viktorie Takáčová a Kateřina Hájková 

(6. A).  

 

Mladší žáci musí uběhnout 60 m, 800 m, hodit kriketovým míčkem a můžou si vybrat mezi 

skokem dalekým a vysokým. Dívky mají disciplíny stejné, jen běží 600 m. Atletický čtyřboj 

je soutěž družstev, sčítají se body čtyř nejlepších v každé disciplíně.  

Dívky i chlapci podávali velmi dobré výkony, nejlepší výkony byly ve skoku dalekém, kdy Ta-

deáš Kubín skončil svým výkonem 397 cm na vynikajícím 3. místě, Klárka Ječná výkonem 350 

cm byla na 6. místě.  

 

Díky opravným pokusům na výšce se soutěž velmi protáhla a vyhlašování výsledků bylo oproti 

propozicím značně posunuto.  

 

Mladší žáci obsadili celkově páté místo a dívky skončily sedmé.  
 

 

Mladší žáci  

  

Jméno  60 m  Skok da-

leký 
 Skok vy-

soký 
 Kriket  800 m  

Umístění 

celkem/ 

body 

Jiří  

Florián  
9,75 s 4. -  125 cm 10. 34,82 m 13. 2:49 3. 

10. 

864 

Tadeáš 

Kubín  
9,76 s 5. 397 cm 3. -  31,63 m 26. 2:58 2 

18. 

750 

Tadeáš 

Sál  
9,72 s 4. -  125 cm 9. 29,95 m 34. 3:07 5. 

23. 

693 

Kryštof 

Pavlíček  
10,5 s 5. 320 cm 20. -  35,97 m 10. 3:19 9 

40. 

436 

Tomáš 

Cee  
9,88 s 3. 355 cm 10. -  29, 43 35. 2:58 7. 

26. 

647 
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Mladší žákyně  
 

  

Jméno  
60m 

s 
 Skok  

daleký 
 Skok  

vysoký 
 Kriket 

m 
 600m 

min 
 Body  

celkem 

Umístění 

celkem 

Monika 

Hamplová  
10,30 7.   110 cm  33,23 10. 2:13 6. 1 100 15. 

Viktorie  

Takáčová  
10,12 3. 345 cm 9.   25,50 19. 2:23 3. 908 23. 

Jana  

Klačanská  
10,17 4.   110 cm  24,73 22. 2:24 6. 904 24. 

Kateřina 

Hájková  
10,14 5. 333 cm 11.   26,67 16. 2:25 7. 874 25. 

Klára Ječná  10,37 6. 350 cm 6.   27,40 14 2:27 9. 850 28. 

  

 
Děkuji všem dívkám i chlapcům za úspěšnou reprezentaci naší školy.  

  

Mgr. Jana Zumrová 
 

Můj zážitek z prázdnin  

Nejlepší zážitek z prázdnin pro mě byl asi desetidenní tábor v Garnatauru v Kounicích. 

Nejdřív jsme jeli autobusem asi 1-2 h a po příjezdu jsme asi hodinu čekali, až odjede první 

turnus. Poté, co odjeli, jsme se šli ubytovat do chatek. Jak jsme poobědvali, ubytovali jsme 

se, hráli jsme různé hry a nějaké soutěže. Já jsem byla kapitánka vlků (našeho týmu). Byly 

čtyři týmy a na konci se rozhodlo, kdo vyhrál. Postupem času se za hry a soutěže totiž do-

stávaly body a my jsme neskončili poslední, byli jsme třetí, a to byl můj cíl, neprohrát. Někdy 

jsme chodili do řeky, ve které byly peřeje, a někdy zase do lesa, jinak jsme byli v areálu. 

Jednou večer jsme si dokonce promítali letní kino. Asi uprostřed táborového pobytu jsme 

byli na lanové věži, stali jsme se horolezci a bylo to super, i když jsme byli připoutaní na lano, 

stejně jsem se někde bála a na konci jsme měli skočit dolů, samozřejmě připoutaní na provaz. 

Ke konci tábora byla večer bojovka, která byla taky super! Sice jsem asi 3 dny před dnem 

odjezdu dostala angínu, ale tým jsem táhla dál, a o to jsem na nás hrdější. Poslední den byla 

diskotéka a vyhlašovaní. Já jsem si to moc užila a doufám, že tam příští rok budu moci znova. 

Bibiana Roxerová, 7. A 
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K. Kubínová a N. Nováková, 4. A 
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Rozhovor s Mgr. Michaelou Krejčíkovou 

Do role vyzvědačky se tentokrát dostala Elizabeth Hroňková 

ze třídy 9. A, která vyzpovídala paní učitelku Michaelu Krej-

číkovou.   
 

1. Je Sobotecká základka vaše první škola?  

 

 Není, před tím, než jsem nastoupila na tuto školu, jsem pra-

covala jako asistentka ředitele na Křesťanské ZŠ a MŠ J. A. 

Komenského v Liberci, kde jsem také dva roky učila český 

jazyk.  

  

2. Co za předměty zde učíte?  
  

Tady učím češtinu, občanku a výchovu ke zdraví.   

  

3. Jak se vám tu zatím líbí?  
  

4. Moc se mi líbí škola, její budovy i zahrada. Jsem nadšená, že mohu učit češtinu a ukazovat 

žákům, že i během hodin češtiny může být legrace a že tenhle předmět není strašák. Navíc 

jsem si velmi oblíbila děti, které učím. Těším se na tu kopu dobrodružství, která je před 

námi.  

  

4. Byla učitelka vaše vysněná práce už v dětství?   

 

Nebyla, chtěla jsem být novinářkou, psát články a vést rozhovory s lidmi. Dokonce jsem 

na vysoké škole studovala žurnalistiku, ale pak se všechno odehrálo jinak a je ze mě uči-

telka.  

  

5. Jaké byly vaše oblíbené předměty ve škole?  

 

Pamatuji si, že mě na základní škole bavil příroďák a pokusy v chemii. Na střední škole mě 

pak začala bavit čeština, díky jedné skvělé paní profesorce, která se mi tak trošku stala 

vzorem.  

  

6. Jaké jsou vaše koníčky? Kromě učení :)  
  

Ráda si čtu knížky, které si sama vyberu, ráda plavu, ať už v bazénu nebo v moři. Taky mě 

baví jezdit na kole, zdolávat kopce, rozhledny a vyhlídky.  
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7. Máte z něčeho fóbii?  
  

Nesnáším pavouky, takové ty velké, sklepní, fuj. 

  

8. Máte oblíbený hudební styl? Popřípadě jaký a proč?  
 

Ráda si rozšiřuji obzory na naší české scéně a ocením dobré písničkáře. Někdy si pustím 

třeba Michala Horáka, Pokáče, Jeleny, Pavla Čadka nebo Hodiny. Jinak mám hudební hluch, 

takže zvládnu tancovat na kdeco. :D 

  

9. Jaký je váš oblíbený film?  
  

Můj oblíbený film je rozhodně Pan Včelka díky svému osobitému humoru. Dospělí, nedospělí, 

u Pana Včelky se pobaví všichni!   

  

10. Kde všude jste studovala?  

 

Základní školu jsem začala v Třebíčí, pak jsem přestoupila na osmileté Gymnázium F. X. Šaldy 

v Liberci. Po maturitě jsem vystudovala na vysoké škole Filologii (ano, opravdu se to jmenuje 

Filologie, je to o češtině, o knihách, o „PíáRku“ a žurnalistice :D), z níž jsem dostala titul Bc. 

Letos v srpnu jsem dokončila druhou vysokou školu, tentokrát už učitelství češtiny a ob-

čanky, z ní mám titul Mgr. a konečně mohu říct, že do školy už chodit nemusím… Tedy, kromě 

do té naší, samozřejmě.  

  

11. Jaký máte názor na generaci Z?   
 

 Myslím si, že to generace Z nemá vůbec lehké. Je obklopena neskutečnou hromadou informací 

a musí se v ní umět zorientovat a neztratit se. Tihle mladí lidé jsou neustále bombardováni 

internetem, hlukem, přeplácaností, vykřičenou barevností, neutuchající vřavou… to jim pota-

jmu krade pozornost a oni se v tom všem musí dokázat ztišit, najít sami sebe a směr, kterým 

se bude jejich život ubírat. Také v sobě mají spoustu skryté šikovnosti, někdy možná trochu 

nedoceněné. Umí si poradit; když něco neví, dohledají si to; umí si spočítat, co dělat a jak to 

dělat, aby se to vyplatilo a užitek z toho byl co největší; dokáží se ozvat a spoustu věcí si 

domluvit a zajistit, pokud je to tedy v jejich osobním zájmu. Když se naučí s těmito vlohami 

pracovat, zvládnou se někdy zapřít a udělat i to, co se jim zrovna nechce, dotáhnou to hodně 

daleko. :)  

Moc vám děkuji, paní učitelko, za rozhovor a přeji vám mnoho štěstí na této škole :)   
 

Elizabeth Hroňková a Mgr. Michaela Krejčíková  
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Ohlédnutí za loňským školním rokem 

 Začátek nového školního roku je okamžikem, kdy nastupují nová 

témata, vynořují se nové nápady, nové soutěže, všichni jsme plni 

energie a těšíme se na novou výtvarnou práci.   

Já se touto dobou velmi ráda ohlížím za loňským školním rokem, 

dívám se, co se nám povedlo, co méně, co třeba vůbec, co děti 

bavilo, co nebavilo…a vždy se snažím si  celý rok pro sebe nějak 

zhodnotit.  Musím říct, že děti vytvořily tolik skvělých prací 

a byla by škoda si je nepřipomenout. Některé z nich jste mohli 

vidět na výstavě v rámci výročí školy, některé uvidíte na výstavě 

v městské knihovně tady v Sobotce.   

 

Co se dětem nejvíce povedlo? Řekla bych, že to byly dva projekty, na kterých pracovali žáci 

šestých a devátých tříd. Pojďme si je představit 😊  

  

 

 

 

 

 

 

Šesťáci dostali za úkol ve skupinkách vy-

tvořit interaktivní hry pro děti- náš pra-

covní název byl „Bludiště“. Každá skupinka 

si tematicky vytvořila panel z kartonu, kde 

mají menší děti za úkol dopravit jezdce do 

příslušných „domečků“.  Témata byla nej-

různější.  

Tak třeba děti přiřazovaly plody ke stro-

mům, figurky profesí ke správnému zaměstnání, školní pomůcky k předmětům nebo správné 



31 

výsledky matematických příkladů, objevilo se téma i ze zeměpisu, stopy zvířat, nebo dokonce 

půdorys Sobotky.  

Dalším projektem, který musím zmínit je projekt „Hmyzí domečky“. Loňští deváťáci zahájili 

projekt, kterým obohatili školní zahradu. Každý rok tak v naší zahradě přibude po žácích 

devátých tříd (v rámci projektu“ Děti dětem“) něco nového. Na projektu Hmyzí domečky 

jsme pracovali několik měsíců. Od skic prvních nápadů, kreseb a technických výkresů jsme 

se dopracovali do finále a hotové domečky jsme představili veřejnosti v rámci oslav výročí 

130 let školy. Naší snahou ale nebylo pouze zrealizování domečků. V rámci projektu jsme si 

zahráli na skutečné architekty a k celému projektu jsme tak i přistupovali. Vzniklo nespo-

čet osobitých návrhů včetně skromné technické dokumentace. Kresby a technické výkresy 

potom žáci zpracovali na počítači a vytvořili si tak každý svou prezentaci.  

 MgA. Adéla Brabcová 

 

Výtvarné tváře naší školy  

Od půlky října se budete moci v atriu školy postupně seznamovat s dětmi naší školy, které 

vynikají v některé výtvarné oblasti. Časem si představíme nejenom kreslíře/řky  a  ma-

líře/řky, ale třeba i fotografy/fky, ilustrátory/rky nebo začínající počítačové gra-

fiky/čky.  V plánu mám také oslovit děti, které naši školu navštěvovaly a pokračovaly na ně-

které z výtvarných škol.  

Výstavy se budou zhruba po měsíci a půl obměňovat. Za září vždy pouze jen jedna tvář.  Každý 

výtvarník vám bude představen mimo jiné i v časopise a na stránkách školy.  

Výtvarníkům bude k dispozici výstavní tabule v atriu školy, kde si budete moci prohlédnout 

jejich práce, ale i přečíst krátké povídání.  
  

ANIČKA ADAMOVÁ  
 

První výtvarnicí, která odstartovala tuto 

seriálovou výstavu, je Anička Adamová ze 

4. A.  

Anička je velice milá, malá slečna, která vy-

niká především v kresbě uhlem. Velmi dobře 

pracuje se světlem a stínem a její obrázky 

si nesou úžasnou atmosféru. Ačkoli jsou 

její motivy realistické, Anička pracuje vět-

šinou bez předlohy a její hlavní předností je 

její obrovská fantazie a představivost. 

Kromě kreslených prací můžete vidět i malby, kde se postupně Ani-

čka seznamuje s technikami akvarelu a tempery.  

Přeji Aničce mnoho inspirace a potěšení z další tvorby. 

MgA. Adéla Brabcová  
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Rozhovor s Aničkou Adamovou  

Kreslíš ráda s předlohou?  

S předlohou kreslím spíš portréty, ale jinak moc ne.  

Jakým stylem ráda kreslíš?  

Ráda kreslím realistickým stylem.  

Čím ráda kreslíš?  

Poslední dobou ráda kreslím uhlem, ale jinak vším.  

Od kolika kreslíš?  

Kreslím od malička, ale na kroužek kreslení chodím třetím rokem.  

A kdo tě na kroužku kreslení učí?  

Učí mě paní učitelka Adéla Brabcová.  

Máš ještě nějaké koníčky kromě kreslení?  

Chodím ještě na karate, flétnu, dramatický kroužek a zumbu.  

 

Berenika Vávrová, 4. A  

Podzimní malování 2. A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Grafomotorická cvičení 1. A 
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Plastiky 5. B 

Velkonosí Vousáč  

Můj skřítek Vousáč pochází z planety „Kdo ví kde“. Skřítek je vysoký 

a hlavu má oválnou. Je to plešoun, proto nosí čepici. Má obří vousy 

a umí dobře mluvit naší řečí. Nemá žádné ruce ani nohy. Má rád chleba 

s máslem. Je veselý, i když tak nevypadá. Jeho planeta je velká a je 

středem Galaxie.   

Jan Lachman   

 

 

 

 

 

Vesmírný skřítek Smrčík  

Skřítek se jmenuje Smrčík. Na trojúhelníkové hlavě mu 

rostou krátké zelené vlasy. Tělo má z borovicové kůry a ko-

lem krku nosí šáteček ze dvou listů. Potom má žaludové 

kloboučky jako oči a modřínovou šišku jako nos. Protože je 

to lesní princ, má na hlavě korunku. K jídlu má nejradši 

šípky. Smrčík stojí na podstavci z borové kůry poseté me-

chem. Pochází z „lesní galaxie“ a teď bydlí u nás v lese. 

Sem tam se na nás přijde podívat. Je to velmi sympatický 

skřítek, který má rád zvířata, hlavně ta lesní.   

 
 

Karolína Topičová  

  

Zebík  

Skřítek Zebík má oči ze šípků a špičatý nos. Má jenom tři 

prsty na rukou a na nohou dokonce žádné. Na výšku měří 50 

cm. Zebík miluje lechtání na břiše, je to veselý a hodný skřítek. 

Má hodně rád výlety. Bydlí u mě na zahradě na stromě, kde to 

má moc útulné. Někdy seskočí ze stromu a jde se ke mně domů 

ohřát nebo se jde dívat na televizi. 

Josef Palička  

  
 

 

Vesmírní skřítci   

V rámci celoškolního projektu „Okno do vesmíru“ vznikl nápad na výrobu skřítků z přírodnin. 

Během pracovních činností jsme se vydali kolem školy na sběr materiálu nezbytného k výrobě 

skřítků. Již během procházky si děti promýšlely, jak budou Vesmírní skřítci vypadat a živě 

o tom debatovaly.  



34 

I když přírodnin bylo dost, děti si donesly další pří-

rodní materiál a tvoření mohlo začít. Jak se opět 

ukázalo, děti mají fantazii bez hranic a jsou krea-

tivní. A tak se pod rukama šikovných páťáků rodili 

nádherní skřítci ze dřeva, z kukuřice, ze šišek, oz-

dobení šípky, listy nebo květy. Šikulové se už těší 

na další vesmírné tvoření.  

 

Mgr. Lucie Ulrychová 


